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אוריאל צייטלין

150 רקטות,  יום דרמטי במיוחד עבר על תושבי הדרום. מעל 
ויירוטים. כמעט יממה של לחימה הובילה  יותר מ-100 אזעקות 
האירועים  מכלול  בתוך  איתן,  צוק  מלחמת  מאז  חדש  לשיא 
לאחר  פרץ  העימות  למעשה,  הרצועה.  בגבול  הביטחוניים 
מתח רב, אך ארגוני הטרור סירבו להכיר במתח, אלא כ"תגובה 
לחיסולים". מחמש לפנות בוקר ביום רביעי, חזרה השגרה כמעט 
במלואה, אך שאלת השאלות, היא מה יהיה להבא. אפשר להניח 
שמבחינה צבאית, הבאנו להישגים מעולים ב"ה, אך בעיית הסבב 

הבא, לחלוטין לא נפתרה. 
תמר הלוי, תושבת קיבוץ נחל עוז של יום המחר, מספרת על 
צריך  מה  לגבי  עמדתה  את  שוטחת  ניסיון,  וכבעלת  התחושות 

לעשות.
• איך התחושה ביום שאחרי? 

ואנחנו  שקט  שמהבוקר  נאמר  בוא  אחרי.  תחושה  לא  "זה 
שומעים מהצבא שיש רצון של שני הצדדים לשמור על השקט. 
אבל מכיוון שאנחנו יודעים שזה לא תלוי רק בחמאס, אלא יש עוד 
קבוצות שעושות מה שהן רוצות, אז מבחינתנו, אין מצב שאנחנו 
חושבים שהנה השקט ישרוד למשך המאה השנים הקרובות. יחד 
עם זה, אנחנו חוזרים מאוד מהר לשגרה, ולא מוותרים על שום 
העוצמה  את  לנו  שנותן  מה  שזה  חושבת  ואני  שתכננו,  פעילות 

והחוסן לא להיכנס לפניקה."
הגיונית  היא  חלילה,  וחוזר  שקט  ואז  סבב  של  • המדיניות 

מבחינתכם?
"היגיון אני בכלל לא מוצאת בכל מה שנעשה. אני גרה פה כבר 
לנו  היו  שנים  והרבה  ורגוע  פה  שקט  היה  השנים  ורוב  שנה   60
אצלנו  עבדו  הם  לגדר,  מעבר  שגרים  האנשים  עם  טובים  יחסים 
האנשים  ועבודה.  חשמל  מים,  להם  והיו  נורמליים  חיים  וחיו 
לא  הממשלה  שנכון,  חושבת  אני  לחיות.  צריכים  בסוף  האלה 
צריכה לאפשר להם לירות עלינו אפילו כדור אחד, זה ברור. אבל 
היא לא צריכה לתאם עם חמאס, ישראל כל כך חזקה שהיא יכולה 
לשחרר להם יותר אפשרויות שיוכלו לחיות בכבוד ולעבוד. כרגע 
המצב רק מחמיר ואני יודעת שאני מייצגת בדעתי כל כך הרבה 
אנשים ואנחנו חושבים שלא צריך לזרוק את הפלסטינים לים, גם 
להם מגיע לחיות. אפשר לאפשר את זה בדרכים כאלה ואחרות. 
לי  יש  אלפים.  יום  כל  ושומרון מסתובבים שם  ביהודה  קיים  זה 
בת שגרה בירושלים ואני רואה באיזה יחסים הם חיים עם אנשים 

שעובדים אצל בעלה".
• את יכולה לתאר את סדר יומך ביום שלישי השבוע?

אבל  מוקדם,  קמתי  כהרגלי  נורמלי.  היה  לא  שלי  יום  "הסדר 
10 דקות היו שמונה אזעקות צבע אדום,  אם משבע בבוקר תוך 
אותם,  יירטה  ברזל  וכיפת  עלינו  ליפול  שניסו  רקטות  ועשרים 
אז זה לא נורמלי. אני יו"ר העמותה של וותיקי האזור, אז הייתי 
טלפונים,  לקבל  המבוגרים,  האנשים  שלום  מה  לבדוק  צריכה 
שלי  ביישוב  ממוקם  לא  וזה  במועדון,  קורה  מה  ולראות  לנסוע 
אלא באזור, ואחר כך להיות עם היד על הדופק ובעצם לרוץ בין 
הטיפות, כי במהלך המשך הבוקר היה כבר שקט, אבל משלוש עד 

הערב שוב היו אזעקות וכך כל הלילה", היא מסכמת.

"הקבינט מכבה שריפות"

העיתונאי, הסופר והמרצה אנריקה צימרמן, סובר כי המדיניות 
הצבאית שלנו במיטבה, אך מבחינה מדינית ישנם לקויות. 

• התקיפות היו מתוכננות מראש ליום אחד, או שארגוני הטרור 
נכנעו?

ארגון  על  שלנו  שההרתעה  מאמין  אני  מצוינת.  "שאלה 
עובדת  הצבאית  ההרתעה  עובדת.  האסלמי  והג´יהאד  החמאס 
בצורה יוצאת מן הכלל – הצבא עשה עבודה טובה, מאז שהחלו 
ההפגנות האלה שהם בעצם ניסיונות חדירה, שניסו להציג את זה 
כמו מצעדים שלווים, אבל בסוף ברור לכולנו שמדובר בארגונים 
שהוא  הרתעתי  ביטחוני  צבאי  צעד  פה  יש  קיצוניים-רדיקלים. 

חשוב מאוד והצבא עושה את תפקידו בצורה הטובה ביותר. 
שלנו  לילדים  לעזור  צריכים  שאנחנו  חושב  שאני  "הבעיה 
החיילים בשרות חובה על ידי מטריה 
מצרים  לנשיא  הזה  במקרה  מדינית. 
הוא  יש תפקיד מאוד חשוב.  א-סיסי 
שמריח  דבר  בשום  להקל  מוכן  לא 
לאחים המוסלמים ולחמאס כשותפות 
בנו  רואה  והוא  בנו.  יורה  הוא  ובכך 
כסוג של שותפים אסטרטגים. עכשיו 
זה לא רק הוא, יש עוד מדינות סוניות 
שבתוך התמונה ובטח קטאר שיכולה 
החמאס  על  קטן  לא  לחץ  להפעיל 
אני  לו.  מעניקים  שהם  הסיוע  בגלל 
מאמין שיש להם תפקיד מאוד חשוב 
מאוד  שהחמאס  לא-סיסי  ובפרט 

חושש ממנו".
• הגל הנוכחי מאחורינו?

ב´יום  בפרט  עימותים.  עוד  "יהיו 
הם  יודע  אני  הזה  ליום  הנכסה´, 
ליום  תכננו  שהם  מה  מתכננים 
הוא  העניין  הלועזי.  העצמאות 
שאנחנו צריכים לנהל מגעים שקטים, 

הירדנים  עם  אפילו  ואולי  הקטארים  עם  וגם  המצרים  עם  גם 
פעם  עוד  אבל  משליטה,  יצא  לא  הזה  שהדבר  כדי  והסעודים 
מדובר באספירין למחלה קשה – זה ימנע את הגל הזה, אבל לא 
את הגל הבא. וצריכים כל הזמן לשבת ולחשוב מה לעשות כדי 
בין  להבדיל  להתחיל  צריך  מהכל,  ויותר  הבא.  הגל  את  למנוע 
האוכלוסייה האזרחית לבין החמאס – שהוא ארגון טרור לכל דבר 
ועניין צריך לעשות צעדים שיעזרו ל-2 מיליון אזרחים פלסטינים 

שיש להם תנאים מאוד לא פשוטים".
• מה לגבי תפקוד המערכת המדינית והפוליטית?

חושבים  לא  אבל  שרפות,  מכבה  שהקבינט  חושב  "אני 
אבל  עכשיו,  מעולה  מתפקדת  הממשלה  הבאה.  המערכה  על 
וחסרי  הטקטיקה  אלופי  אנחנו  הבא.  העימות  את  חוסכת  לא 
האסטרטגיה, וככה זה לא רק בעזה, אלא בכל מדיניות החוץ שלנו 
ואנחנו חייבים להתחיל לנסות יותר לחשוב לטווח ארוך. לפצח 
את העניין הזה ולהציב יותר קווים אדומים מול הגורמים העוינים 

האלה. אם לא יהיו לנו עוד מבצעים בעזה".

"למצוא הסדר זמני"

ד"ר אמירה הלפרין, מביאה ניסיון רב בנושא חוץ כאקדמאית 
וככתבת טרור בין לאומית ב-BBC: "עברתי על התקשורת של 
התקשורת  עם  נתחיל  בינלאומית.  תקשורת  וגם  ופת"ח  חמאס 
באנגלית,  שמפרסם  שלהם  הראשי  באתר  הסתכלתי  חמאס  של 
כצד  ישראל  את  מציגים  הם  ובו  שפות  מספר  ועוד  בצרפתית 
שגורם למהומות, הם כותבים שם ששר הביטחון אביגדור ליברמן 
מעונין במלחמה. באתר מדווח על לוחמי ההתנגדות הפלסטינית 
שנהרגו בעקבות תקיפת ישראל. הם מדווחים על ארבעה הרוגים. 

עוד נכתב כי צה"ל ירה 30 טילים על עמדות של ההתנגדות בעזה 
ששייכות לחמאס ולג´יהאד האסלאמי, זאת אומרת שהם מציגים 

את ישראל כצד שגורם להתנגדות וככזה שתוקף. 
)´וופא´(  הפלסטינית  הרשות  של  הרשמי  באתר  זאת  "לעומת 
שבדרך כלל באירועים מהסוג הזה ההתייחסות היא יותר מתונה, 
ישראל  על  האשמה  את  מפילים  שם  גם  הפעם  שקטה,  יותר 
ואומרים שישראל גרמה לנזקים לבתים בעזה, ומדברים על הרג 
השפה  הדברים.  נכתבו  בו  האופן  זה  נוסף  שינוי  הפלסטינים, 
קוראים  הם  תוקפנית,  אגרסיבית,  יותר  בהרבה  היא  חמאס  של 
לליברמן  לוחמי ההתנגדות, את שר הביטחון  לפלסטינים שמתו 
רשמית.  ולא  אמוציונלית  כלומר שפה  מכנים שר המלחמה,  הם 
בניגוד ל´וופא´ שמשתמשים בשפה רשמית אבל המסר הוא אותו 

מסר. 
די  קו  יש  וגם שם  ג´זירה בשפה הערבית  גם באל  "הסתכלתי 
ועכשיו  במצור  עזה  שמ-2007  אומרים  הם  ישראל  כלפי  קשה 
הייתה תקופה של הפגנות והעזתים לא קיבלו שום הקלה. הלחץ 
מחייה  תנאי  רוצים  אנשים  כי  גובר  העזתי  ברחוב  החמאס  על 

אלופי הטקטיקה, 
חסרי אסטרטגיה

בעוד הצבא זוכה לשבחים על תפקודו בגל הטרור הקצר שפקד 
את הדרום השבוע, המערכת המדינית מבולבלת ועסוקה בכיבוי 
על  ושמע  עזה,  עוטף  תושבי  עם  שוחח  ישראל´  ´כל   • שריפות 
• הסופר אנריקה צימרמן: "הקבינט  חששותיהם מהסיבוב הבא 
מכבה שרפות, אבל לא חושבים על המערכה הבאה" • ד"ר אמירה 
למצוא  חייבים  בטרור,  למאבק  הבנה  יותר  יש  "בעולם  הלפרין: 

איזה הסדר זמני"

המשך בעמוד 6
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 חיים וייס

מתעתדת  ניסים,  משה  בראשות  הגיור  ועדת 
ספורים.  ימים  בעוד  המלצותיה  את  לפרסם 
מההמלצות שדלפו עד כה עולה כי המדינה תכיר 
וקונסרבטיביות  רפורמיות  קהילות  של  בגיורים 
כי  ישראל´  ל´כל  יעקב אשר אומר  בחו״ל. ח״כ 
תדון  אשר  בקואליציה  תשב  לא  התורה  יהדות 
דוד  ח״כ  הקואליציה  יו״ר  מנגד,  כזה,  בחוק 
 אמסלם מגיב כי "אני לא דן בנושאים תיאורטיים״.

תחילה קצת רקע: מי שרוצה כיום לבוא ולהתגייר 
יכול לעשות זאת דרך מכוני גיור פרטיים או דרך 
של  מעמד  ולקבל  הראשית  ברבנות  או  צה״ל 
השר  רצה  הזה  המצב  את  החוק,  פי  על  יהודי 
דרש  חודשים  עשר  כאחד  ולפני  לשנות  דרעי 
המבקש  הגיור´  את´חוק  והגיש  בחקיקה  לעגן 
ישראל  במדינת  הגיור  סמכויות  כל  כי  לקבוע 
לישראל.  הראשית  הרבנות  תחת  ורק  אך   יהיו 
בפירוק  אז  איים  ליברמן  אביגדור  הביטחון  שר 
כי  מסרו  ביתנו  ישראל  ומסיעת  הממשלה 
להעלאת  תוקף  בכל  מתנגדת  ביתנו  "ישראל 
לרבנות  המעניק  הממלכתי  הגיור  חוק  הצעת 
בישראל״. הגיור  על  מונופול   הראשית 

כינס ראש  בעקבות המשבר הקואליציוני שנוצר 
בניסיון  הקואליציה  ראשי  ישיבת  את  הממשלה 
על  פוצצה  הישיבה  אך  למשבר,  פתרון  למצוא 
שלא  לאחר  גפני  הכנסת  וחבר  דרעי  השר  ידי 
משא  לאחר  הממשלה.  ראש  עם  להבנות  הגיעו 
ומתן בין דרעי לראשי הקואליציה הגיעו הצדדים 
בכחצי  יידחה  הגיור  חוק  כי  נאמר  בה  להסכמה 
שתגבש  ציבורית  ועדה  תוקם  ובמקביל  שנה 
ואכן  הגיור,  בסוגיית  ממשלתית  חוק  הצעת 
ראש הממשלה הקים ועדה מיוחדת שבראשותה 
ניסים. משה  לשעבר  המשפטים  שר  את   העמיד 

חודשים  מספר  לפני  בדיוניה  החלה  הוועדה 
תציג  הקרובים  ובימים  רבות,  פעמים  והתכנסה 
הוועדה  ממסקנות  לממשלה.  המלצותיה  את 
שפורסמו עד כה עולה כי כל רב עיר יוכל לגייר 
רבניים  דין  בתי  תחת  יהיה  לא  והגיור  בעירו 
כן  כמו  הראשית,  הרבנות  מטעם  מיוחדים 
ממליצה הועדה כי תקום רשות גיור במשרד ראש 
הממשלה בה יהיו חברים 11 אנשים, מתוכם רק 
כשלושה יהיו רבנים. עוד במסקנות: יוכרו גיורים 
העולם.  מרחבי  היהודיות  הקהילות  כלל   של 
של  גיורים  יוכרו  לראשונה  החוק  הצעת  פי  על 
קהילות רפורמיות וקונסרבטיביות מרחבי העולם. 
יצוין כי הדבר כבר נפסק בבג״ץ אך לא קיבל הכרה 
חוקית מסודרת, ומה שהוועדה מציעה זה להכיר 
 באותם הגיורים בספר החוקים של מדינת ישראל.

הגיב  התורה(  )יהדות  אשר  יעקב  הכנסת  חבר 
כשרואים  "כבר  כי  ואמר  הוועדה  למסקנות 
אלעזר  ח״כ  כמו  החוק  בטיוטת  התומכים  מי 
הסיעות  בשביל  סיבה  זו  ואחרים  שטרן 
בטיוטה״. העיון  לפני  עוד  להתנגד   החרדיות 

לשאלה מדוע לא הציבו בוועדה נציגים מהסיעות 
להציב  טעם  היה  "לא  אשר:  אומר  החרדיות 
נציגים שלנו בועדת ניסים כי ידענו שלא יתחשבו 
בדעתנו ואם היו לנו נציגים הם רק היו כמו חותמת 
גומי להחלטות. כדי להיות יהודי לא מספיק רצון 
על  רק  יכולים  יהודים  להיות  יהודי.  צביון  או 
פי ההלכה. להצטרף לעם היהודי אפשר רק אם 
הגיור נעשה לפי ההלכה. ולא בשום צורה אחרת. 
נתנגד בתוקף לכל החלטה שהיא פגיעה בסטטוס 
גם  ההלכה,  פי  על  היהודי  העם  ובשלמות  קוו 
אם בג״ץ יתמוך בזה אנחנו נדע איך לעקוף את 
 ההחלטה באמצעות חקיקה או מהלכים אחרים״.

"לא  אשר  לדברי  משבר?  לקראת  אנו  האם 
הגיור  בנושא  שפוגעת  מממשלה  חלק  נהיה 
זה  את  לקחת  צריך  ראה״מ  ההלכה.  לפי 
הוועדה״. המלצות  את  מקבל  כשהוא   בחשבון 

אומר  אמסלם  דוד  ח״כ  הקואליציה  יו״ר  מנגד, 
ניסים לא פרסמה  לקו עיתונות: "כל עוד וועדת 
הוא  אותם לממשלה  הציגה  ולא  את המלצותיה 
תיאורטיים  לדברים  להתייחס  מקום  רואה  לא 
ולכשהדבר יגיע לכנסת ידונו בו ראשי המפלגות 

ויראו את המצב״.

ברבנות חוששים

גורמים בכירים ברבנות הראשית אומרים ל'קו 
עבודה  הוא  המדובר  הגיור  מתווה  כי  עיתונות' 
ויפה, אולם מי שקורא את המסמך בעיון  רחבה 

רואה את הסכנות הטמונות בו. 
הגיור  נושא  הפקעת  היא  המתווה  מהות 
בישראל מידי הרבנות הראשית והעברתה לידיים 
זרות. בראש הרשות החדשה יעמוד רוה"מ והוא 
הגיור  מערך  ראש  את  שימנה  היחידה  הסמכות 
הגיור  ראש מערך  כללית, תפקידו של  בישראל. 
הגיור  מערך  פיהם  על  הכללים  את  לקבוע  הוא 
יפעל והוא היחידי שקובע את הרכבי בית הדין. 
ראש  של  מעמדו  זה,  מתווה  פי  על  ועוד,  זאת 
הוא  גיור  לענייני  עליונה  כסמכות  הגיור  מערך 

במעמד של ראש עדה דתית. 
ואינה  כמעט  לישראל  הראשית  הרבנות 
מוזכרת, פעם אחת מוזכרת החובה להתייעץ עם 
הרב הראשי המשמש כנשיא ביה"ד הרבני הגדול 
יודע  ניסיון  בעל  כל  הרשות.  ראש  מינוי  בעניין 
לא  אפילו  משמעות  שום  אין  בלבד  שלהתייעץ 

דקלרטיבית. 
הרבנים הראשיים הם חברים בוועדת המינויים 
לבתי הדין לגיור. שאר חברי הוועדה הם נציגים 
המקובלת  והמסורת  ישראל  שתורת  גורמים  של 
אמנם  מעייניהם.  בראש  עומדת  אינה  דור  מדור 
את  להם  שיש  דיינים  למנות  מחייב  המתווה 
עיר  כרבני  משמשים  וחלקם  הראויה,  ההסמכה 
חכם  "תלמיד  גם  להתמנות  יכול  בנוסף  אולם 
מובהק הבקי בדיני הגיור" )?( ואת זה מי יקבע? 
המדינה!  שירות  נציב  או  הסוכנות  הנהלת  יו"ר 
על סמך מה? הגדרות כאלו נותנות פתח להשחיל 
חברי  תפיסת  שלפי  אנשים  הגיור  מערך  בתוך 
גיור  ענייני  כיום  זה.  תבחין  על  עונים  הוועדה 
הרבני  ביה"ד  נשיא  של  פיקוח  תחת  נמצאים 
הופקע  הגיור  נושא  החדש  המתווה  לפי  הגדול. 
דין  בית  כרצונו  להקים  יוכל  עיר  רב  כל  מידיו, 

לגיור. 
נושא גיור הקטנים זו שאלה הלכתית מובהקת, 
ואינם  יהודים  אינם  שהוריו  מי  לגייר  ראוי  האם 
המתווה  בביתם.  יהודי  חיים  אורח  מקיימים 
מתיימר להכריע בסוגיא זו, מי שמו כפוסק הלכה 

בנושא כל כך חשוב ועקרוני?
מאותם  באה  המתווה  של  האצבעות  טביעת 
מערך  את  לשנות  מנסים  שנים  שבמשך  גופים 
הרבנות  הברורים  נהליו  פי  שעל  בישראל  הגיור 
של  היווסדה  מיום  ופועלת  פעלה  הראשית 
מימי  נהלים  שינוי  ללא  הראשית,  הרבנות 
דמותם  שעל  גדולים  ידי  על  הרבנות  של  יסודה 
אחד  של  מבנו  מצפים  היינו  לא  מתרפקים  אנו 
ממתווי דרכה של הרבנות שיוציא מסמך העוקר 
לגמרי את מציאותה מנוף הגיור. בדו"ח מובאים 
יוצאי  דבריו של הרב נסים שעיקרם סיוע לעולי 
ארצות חבר העמים, אולם גם הוא לא העלה על 
דעתו להוציא כליל את עניין הגיור מידי הרבנות 

הראשית.
מחברי הדו"ח ביודעם ובהכירם כי רבני ישראל 
מדור  והמסורה  ההלכה  פי  על  לפעול  מחויבים 
דור והם לא יכירו ביהדותו של מי שנתגייר שלא 
לרשום  הרבנות  את  "לחייב"  מציעים  ההלכה, 
לנישואין גם מי שלדעתם לא ראוי להיכנס לספר 

היוחסין של העם היהודי.

"לא נשב בממשלה 
שפוגעת בגיור״

לקראת הגשת המלצות ועדת ניסים בנושא הגיור, ברבנות הראשית 
במשבר  מאיימים  החרדיות  ובמפלגות  הפיך  בלתי  מנזק  חוששים 
זו סיבה להתנגד  • ח״כ אשר: "כשרואים מי תומך בזה,  קואליציוני 

עוד לפני העיון בטיוטה״

טובים, וגם לאחר ההפגנות אין שינוי בתנאים, 
שהוא  משהו  לעשות  צריכים  החמאס  לכן 
בהרבה יותר משמעותי ואני חושבת שזה משהו 
מאוד משמעותי, מ2014 לא ירו כזאת כמות של 

רקטות וזה כן סוג של הסלמה.
"היום בעולם יש יותר הבנה למאבק בטרור, 
באירופה בכלל. דיברתי עם שרי חוץ אירופאים 
העלו  לא  ואפילו  אצלם  לנאום  אותי  שהזמינו 
שום ביקורת וזה מדהים, גם אחרי ימים מתוחים 
לא עלה שום דבר רע כלפי ישראל למרות מה 

שהולך בעזה".
החמאס  נגד  כמה  הפגינו  שעבר  בשבוע   •
בטענה שקרובי משפחתם נהרגו בהפגנות, יכול 
להיות שהחמאס כרגע בלחץ וזו התגובה שלו?

שגרים  אנשים  הכל  בסך  שכן.  חושבת  "אני 
כולם  לא  בחמאס  שתומך  מי  וגם  בעזה 
טרוריסטים והם רוצים תנאי מחיה טובים יותר 
בתוך  גדול  קושי  יש  כרגע.  להם  שיש  ממה 
עזה ויש לחץ והציבור רוצה שינוי. דיברתי עם 
שונאים  הם  השבוע,  בישראל  שגרה  ערבייה 
אבל  שם.  הולך  מה  יודעים  הם  חמאס,  את 
הם  ובתוכם  ישראל  את  במצב  מאשימים  הם 

יודעים שזה חמאס. כשאתה מדבר איתם אתה 
יודע בדיוק מי האשם. יש פחד גדול מהחמאס, 
מחכים  הם  החיים שלהם.  על  מפחדים  אנשים 

לשיפור, תושב עזה לא יכול לחיות כרגיל.
התקשורתית  המלחמה  עם  הסיפור  "כל 
נורא  זה  בילדים  השתמשו  שהם  החמאס  של 
קשה. מצד אחד מדברים על זה שחמאס אומר 
אנחנו יצאנו להפגנות כי יש לנו תנאים גרועים, 
ישראל הייתה צריכה להגיד באופן חד משמעי 
לא מדובר בהפגנות, מדובר במחבלים, מדובר 
הם  עליהם  יורים  היינו  לא  שאם  בטרוריסטים 
היו יורים בנו. וקשה לראות את התינוקת הזאת 
מאש  מתה  לא  שהיא  התברר  ובסוף  שמתה 
צה"ל. אבל קשה, קשה לישראל להתמודד עם 

זה".
נסגר  כשהמיקרופון  אחרי  בראיונות  "גם 
אתה שומע את הדעה האמתית שלהם. הערבים 
הם  השיבה  לזכות  אפשרות  שאין  אומרים 
שואל  וכשאתה  זה,  את  מפריכים  בעצמם 
לאן  להם  אין  לחזור,  רוצים  לא  הם  פלסטינים 

יש  נמצאים.  שהם  איפה  להם  טוב  לחזור, 
אחדות סביב הנושא הזה".

• לכל הסאגה הזאת יש סוף?
אבל  שלום,  הסכם  שיהיה  חושבת  לא  "אני 
אני חושבת שצריכים לעשות את כל המאמצים 
דבר  של  בסופו  כי  להסדר  להגיע  בשביל 
ליד  אחד  לחיות  נמשיך  והפלסטינים  אנחנו 
צריך  מגורש.  להיות  הולך  לא  אחד  אף  השני, 
עומדים  הצדדים  ששני  ריאלית  להכרה  להגיע 
למצוא  וצריך  שנים  הרבה  לעוד  כאן  לחיות 
שייפסק  שברגע  להבין  גם  צריך  אלטרנטיבה. 
הטרור זה יהיה טוב לשני הצדדים כי ברגע שפה 
יהיה שקט, גם לאזרח הפשוט בעזה יהיה טוב. 
צריך שיתוף פעולה אחד עם השני. אף אחד לא 

יעבור לשום מקום".
בשבוע  כתב  אחרונות  מידיעות  עיתונאי   •
קטיף  גוש  בגירוש  בזמנו  תמך  שהוא  שעבר 
כבר  היום  לדעתך,  שטעה,  מודה  הוא  והיום 

מובן שזו הייתה טעות? 
"אני מסכימה שיש איזו בעיה עם ההתנתקות, 
שם  נשארו  שחיילים  העובדה  שני  מצד  אבל 
במצב של סיכון ובמצב שהיינו כל הזמן צריכים 
היום,  שקורה  מה  לעומת  זה  עם  להתמודד 
כי  יותר קל  יש בזה משהו הרבה  ודווקא היום 
שאם  בטוחה  לא  אני  שלנו.  לא  כבר  זה  היום 
יותר  היה  הביטחוני  המצב  שם  נשארים  היינו 
לפגיעה  הסיכון  לגבי  כנ"ל  היום,  מאשר  טוב 

בחיילים כי גם היום חיילים נפצעים.
וגם  מימין  גם  בפוליטיקה,  עסוקים  "כולם 
משמאל, ואני חושבת שבהקשר הביטחוני של 
שהוא  איזה  ליישר  לנסות  צריך  ישראל  מדינת 
קו. יש איזה שהוא גבול כמה אתה יכול להילחם 
המדינה  ביטחון  של  ובנושאים  פוליטית, 
מבחינתי זה גבול מאוד ברור, כלומר אתה יכול 
להיאבק ולהיות באופוזיציה וכל הדברים האלה 
להיות  צריך  בסכנה  ישראל  כשתושבי  אבל 

איחוד שורות".

המשך מעמוד 4 



צוות המיילדות של קפלן לשירותך
עם 576 שנות ניסיון מצטבר!
שנות הניסיון שהצטברו אצל צוות המיילדות של קפלן, 

יחד עם מקצוענות ללא פשרות, יחס אישי וארוחות חמות 
בכשרות בד"ץ העדה החרדית, מבטיחות לך חוויה אחרת!

על ניסיון  לא מתפשרות קפלניסטיות

מחכה לבשורות טובות?
חייגי עכשיו: 6977 * 

ונתאם לך פגישה אישית עם מיילדת של קפלן!
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לא תאמינו אבל היו זמנים שבהם, למי שסבל מטחורים 
חיצוניים המליצו על טיפול בעזרת עשן של מדורה שחוזקה 
שיטה  פיתח  ממש  הרמב"ם  מרפא.  צמחי  של  זרעים  עם 
הטיפול  את  ליצור  כדי  מיוחדים,  כלים  שכללה  מורכבת, 
משחה  לרקוח  גם  נהוג  היה  שנים  באותן  עשן.  בעזרת 
שהורכבה מעירבוב של חלמון ביצה עם דונג דבורים והרב 
חיים ויטאל, ממקובלי צפת, המליץ בחיבורו על טבילה במי 
מגלעיני  שנטחנה  אבקה  בהם  שעורבבו  חמימים,  אמבט 

אפרסקים עם אזוב שבושל במים ועוד. 
על  לבעיית הטחורים מבוסס  היום הטיפול המומלץ  גם 
צמחי מרפא, אבל הדרך היא כבר מפוקחת, סטרילית ויעילה 

באופן מדעי ומוכח.
טחורים הם ורידים בולטים המופיעים בדופן פי הטבעת, 
וגורמים   )rectum( החלחולת  של  התחתון  בחלק  או 
משאות  סחיבת  ממושכת,  ישיבה  ודימום.  גרד  לכאבים, 
לגרום  יכולים  בגיל,  העלייה  פשוט  או  קבע,  כדרך  כבדים 
עודף  עם  לאנשים  גם  אופייני  המצב  הבעיה.  של  להופעה 
משקל, לנשים בתקופת ההריון ולמי שסובלים משילשולים 

או עצירויות. 
ורידים  של  ונפיחות  למתיחה  נוספות  אפשרות  סיבות 
לאיברים  שגורמת  רבה  עייפות  הן:  הטבעת  פי  באיזור 
פנימיים לצנוח; פעילות גופנית מאומצת; מתח, לחץ תוך 
לב. אי־ספיקת  וגם  הקאות  או  רבים  שיעולים  בגלל   בטני 

הרפואה  בחוכמת  נעזרת   TTM בשם  ישראלית  חברה 

כדי  מרפא,  פעילות מצמחי  בתמציות  ומשתמשת  העתיקה 
של  הפעילות  את  לשפר  וכדי  ברקמות  הפגיעה  על  להקל 

מערכת העיכול כך שבעיית הטחורים תיפסק.

  נלחמים בזיהום

 TTM הנטורופתית הראשית בחברת M.Sc אלינה זקס
מוצרי  את  שרקחה  ומרצה  מטפלת  קלינית,  הרבליסטית   ,
החברה, מסבירה על שיטת הטיפול, "צמחים רבים נחקרים 
מהמחקרים  מובילות.  באוניברסיטאות  האחרונות  בשנים 
צמחי  מדעית.  להוכחה  העממית ניתנת  שהחוכמה  עולה 
כיום  בעולם  גדולים  מחקרים  של  במרכזם  נמצאים  מרפא 
וניתן להגיע בעזרתם לפריצות דרך, שיוכלו למנוע ולהקל 

על מחלות רבות.
TTM כללנו קרם צמחי למריחה חיצונית  "בערכה של 
צמחיות  וכמוסות  הפצוע  האיזור  את  ומרגיע  שמחטא 
התהליכים  והורדת  העיכול  מערכת  בהנעת  שממוקדות 

הדלקתיים בגוף".
באלו צמחים השתמשתם?

תהליכים  ומעכב  גירוי  שמרגיע  מרפא  צמח  "הממליס- 
יוצר שכבת הגנה שיעילה  דלקתיים. החומר הפעיל בצמח 
הקופטיס  את  גם  שילבנו  והרעלנים.  המזהמים  מרבית  נגד 
דימום  שעוצר  מחטאת  תכונה  בעל  מרפא  צמח    - הסיני  
אגוז  מקליפת  תמצית  שילבנו  כן  כמו  נפיחות.  ומפחית 

שחור שמכילה חומרים המכווצים את כלי דם ומזרזים את 
פינוי הרעלים מהגוף וגם אכילאה אלף העלה - צמח מרפא 
דלקת  ומפחית  מחטא  רקמות,  של  התחדשות  שמעודד 

ונפיחות".
איך משיגים את המוצרים?

יועץ מקצועי  עם  ומשוחחים  "בשלב הראשון מטלפנים 
ומתחילים  אחד  לכל  מתאים  לא  הטיפול   .TTM מטעם  
שנלקחות,  תרופות  הרפואי,  הרקע  לגבי  מפורט  בתשאול 

רגישוית ועוד. 
"אם יש התאמה, היועץ מתאים מינונים ומוצרים בהתאם 
לצורך והם מגיעים עם שליח עד הבית כחלק מהשירות. ואז 
מלווים  אנחנו  מגיע השלב השלישי: אחרי קבלת הערכה, 
נכונה  התקדמות  לוודא  כדי  שוטף  באופן  המטופל  את 
גם  אנחנו  לצורך.  בהתאם  מינונים  לשנות  או  התהליך  של 
דלקתיות  שמורידה  מתאימה  לתזונה  המלצות  מספקים 

ומסייעת לעיכול".
כאב  תהססו.  אל  הטבעת?  פי  באיזור  מכאבים  סובלים 
היווצרות  על  גם  להצביע  עלול  טחורים  ידי  על  הנגרם  עז 
קריש דם בתוך הטחורים וזהו מצב מסוכן הדורש התערבות 

ניתוחית.
במקום לחכות לרגע האחרון, חייגו: 1-700-556-700

 natural.ttmisrael.com  או חפשו ברשת
רפואה שלמה

אל תסבלו, תטפלו
כאבים,  על  להקלה  מרפא  צמחי 
עממית  חוכמה  הכירו  ניסיתם?  כבר 

ומסורתית שגייסה את המדע לצידה



 ISO ותקני GMP מוצרי החברה עוברים בדיקות איכות קפדניות ומקיפות תחת תקן של

מהמחמירים באירופה. המוצרים מיוצרים במפעל ברישיון משרד הבריאות שמספרו: 4/939

  MSM & כורכומין

MSM & כורכומין

לראשונה! שילוב מנצח

TTM חדש מבית 

הפורמולה היחידה המשלבת ריכוז גבוה של 
כורכומין עם המינרל האורגני המבוקש

· יעיל להקלה על בעיות מעיים כמו עצירות, 

  מעי רגיז ואלרגיות למזון 

· מענה לבעיות עור כמו פסוריאזיס ואקנה 

· הקלה על כאבי דלקת מפרקים.

נשמח לפרט ולייעץ: 1-700-556-700. 
משלוח עד הבית
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ארבעס
יענקי קצבורג

רביעי  ביום 
בוקר  לפנות 
שמחת  הסתיימה 
הגדולה  החתונה 
האדמו"ר  לנכד 
בירושלים  מבעלזא 
שלישי  ביום  שהחלה 
עבר  אז   ,4:00 בשעה 
בפני  החסידים  אחרון 

לביתו  הרבי  את  ליוו  החסידים  טוב.  מזל  ואיחל  האדמו"ר 
מרגש  רגע  חיים'.  ושנות  ימים  'אורך  של  אדירה  בשירה 
הגר"ח  התורה  שר  מרן  של  נכדו  כאשר  נרשם  בשמחה 
קנייבסקי - ר' יענקי הביא מכתב ברכה מסבו מרן שר התורה, 

מרן האדמו"ר מבעלזא עיין במכתב הברכה דקות ארוכות. 
הגראמער  השמיע  טאנץ  המצווה  במעמד  הגראמען  את 
הנודע הרב ישראל שטרן מגדולי עסקני החסידות בלונדון. 
ריקודו של מרן האדמו"ר מבעלזא נמשך זמן רב יחד עם כל 
בני המשפחה, כשרגע השיא היה עת ששרו את השיר "אנו 
עמך", בלחנו של האדמו"ר לכבוד השמחה - ריקוד שנמשך 

72 דקות ברציפות.
החתן הוא בן לבנו של האדמו"ר הרה"צ רבי אהרון מרדכי 
שארף,  יעקב  אברהם  רבי  הרה"ג  של  בתו  והכלה  רוקח 
נסגרו  הגדולה  החתונה  בעקבות  בעלזא.  חסידי  מחשובי 
לתנועה כל הרחובות המובילים בקרית בעלזא וכן הרחובות 
למשך  ירמיהו  ומרחוב  שפע  מרב  השכונה,  אל  המובילים 

יממה.

גדולה  ישיבה 
ה  ש ד ח
ו  ת ו ש א ר ב
רבי  הגאון  של 
סקלאר,  יוסף  אהרון 
את  השבוע  פתחה 
הרישום עבור תלמידי 
הקטנות  הישיבות 
לישיבות  העולים 

הכוללים  לרשת  מצטרפת  צבי"  "תולדות  ישיבת  גדולות. 
היוקרתית ש בראשה עומד הגאון הרב סקלאר מזה 22 שנה. 

הישיבה שנפתחה בעיקרה עבור תלמידי ישיבות ישראליים 
השבוע.  במהלך  משמעותית  תפנית  קיבלה  חו"ל,  מרקע 

תלמידים  של  אדיר  ביקוש  עם  התמודדה  הישיבה  הנהלת 
 - החדשה  הישיבה  ספסלי  את  לחבוש  החפצים  ישראליים 
לצד הביקוש הרב מצד תלמידי הישיבות מרקע חו"ל. לאחר 
הגרא"י  הישיבה  ראש  החליט  ישראל  גדולי  עם  התייעצות 
סקלאר לפתוח את דלתות הישיבה גם עבור תלמידי ישיבות 

ישראליים ללא רקע של חו"ל. 
במקביל, קיבל השבוע ראש הישיבה כ-20 בחורים מבכירי 
עולם הישיבות, לקיבוץ של ישיבת תולדות צבי, שנפתח כבר 
בחודש אלול האחרון. ראש הישיבה נכנס השבוע למעונו של 
והתברך בברכת  קנייבסקי שליט"א  מרן שר התורה הגר"ח 

בחיזוק  הצורך  את  בפניו  הדגיש  הגר"ח  והצלחה.  ברכה 
התורה  לשמחת  שמסוגלת  התפילה  בעבודת  התורה  עולם 

וליראת שמים צרופה.
הרב סקלאר נודע בקרב תלמידיו בפיקחותו העצומה ובדרכו 
החינוכית הייחודית לצעירי הצאן שחפצים להתעלות התורה 
ויראת שמים. תלמידיו מספרים כי ידיעת ויגיעת התורה של 
ראש הישיבה היא מהנדירים בדור ממש. עם דרכו הייחודית 
נבנו עד כה אלפי התלמידים ברשת  והבנת התלמוד,  בעיון 
מצד  רבים  לחצים  לאחר  וכעת  צבי",  "תולדות  הכוללים 
להעמיד  סקלאר  יוסף  אהרון  רבי  הגאון  יחל  תלמידיו, 

תלמידים גם בישיבה הגדולה החדשה.

  לאחר טלטלה ממושכת 
ישיבת  על  שעברה 
השקט  כי  נדמה  יסודות 
שב לשכון בישיבה וזאת 
בזכות מעורבותו של חבר 
מועצת גדולי התורה של 
רבי  'דגל התורה', הגאון 
ראש  הירש,  הלל  משה 
ישיבת סלבודקה. במהלך 
הימים האחרונים הסכימו 
על  יסודות  ישיבת  רבני 
שגיבש  החדש  המתווה 
לפיו  הירש  הגרמ"ש 
מנהל  מגנוז,  משה  הרב 
החיים  אור  מוסדות 

יחזור לפעול  זצ"ל,  גריינמן  ומקורבו של הגר"ח  בבני ברק 
להשגת הוצאות הישיבה מנדיבי עם, וינהל את הישיבה לצדו 
לייעל את  בכדי  כי  סוכם,  ועוד  זאת  זיאת.  של הרב שמעון 

המערכת ר' צבי רוזנטלר ינהל את הישיבה בפועל.
כמו כן סוכם שבזמן הקרוב יורחבו בית המדרש, חדר האוכל 
א'  יוכלו לקבל שיעור  הרישום  על מנת שבזמן  והפנימיות, 
גדול יותר, וזאת בתרומת קבוצת נגידים בראשות בנו סלאם 

שיחזרו לתרום לישיבה בגלל המתווה החדש.
את  עדכן  הישיבה,  מראשי  שרייבר,  שמעון  רבי  הגאון 
על  האחרונה,  שנה  בחצי  שהתרחש  מה  כל  על  הבחורים 
התהפוכות שעברו ראשי ורבני הישיבה ועל ההסכם החדש 
שיביא לחלוקת משכורות והתנהלות כלכלית תקינה בישיבה.
ובשבוע  הפועל  אל  יצא  כבר  שהמהלך  לאחר  השבוע, 
האחרון הישיבה החלה להתנהל לפי המתווה החדש, הגיע 
חבר המועצת והסמכות הרוחנית הקובעת בישיבה, הגרמ"ה 
הירש, הגיע למסור שיחה בישיבה ולברך על המתווה החדש.
כזכור, לפני מספר שנים ישיבת יסודות התפצלה והגאון הרב 
ברוך צבי לב עזב ופתח ישיבה בת"א בשם "יסודות התורה". 
מאז, הישיבה במושב יסודות התמוטטה כלכלית, ר' אברהם 
זיאת הפסיק לממן את הישיבה ולנהל אותה ואחיו ר' שמעון 

זיאת נכנס תחתיו.

גדולי ישראל רבנים וראשי ישיבות השתתפו השבוע 
ועדת  ויו"ר  התורה  דגל  יו"ר  לנכד  מצווה  בבר 

ם  י פ ס כ ה
הכנסת  חבר 
לבנו  בן  גפני  משה 
בשמחה  גפני,  אלי 
של  שורה  השתתפו 
גדולי תורה, רבנים, 
כנסת  וחברי  שרים 
לראשות  ומועמדים 

הערים השונות. 

הגאון  הישיבות  ועד  יו"ר  לבן  החתונה  בשמחת 
באולמי  השבוע  השתתפו  קאופמן  אהרן  חיים  רבי 
ווגשל גדולי ישראל ובראשות מרנן הגר"ח קניבסקי, 
הגר"ג אדלשטיין, והגר"ד לנדאו. וכן בכירים במערכת 
ועד  יו"ר  עם  בקשר  שעומדים  הצבא  ובכירי  הפוליטית 
בית  ר"י  גיוסם.  בדחיית  ישיבות  לבני  לסייע  כדי  הישיבות 
קאופמן  להגרח"א  הודה  אונגרישר  הגר"י  עליון  מדרש 
למען  הגדולה  פעילותו  על  השמחה  במהלך  אישי  באופן 
בני הישיבות בא"י, הגעתו של מרן הגר"ח קניבסקי לחתונה 
נחשבת נדירה ביותר, החתן יחד עם אביו הגרח"א יצאו אל 

מחוץ לאולם וקיבלו את ברכת מרן ברכבו.

שמחה כפולה בישיבת בית מדרש עליון בבני ברק: 

נכד  השבוע התקיימה בחדר האוכל בישיבה אירוסי 
ר  הרה"ג  לחתנו  בן  אונגרישר  הגר"י  הישיבה  ראש 
רבי  הגאון  הישיבה  משגיח  נכדת  עם  שפירא  טוביה   '
שמואל קלרמן בת לבנו הרב הגאון ר'  אליהו קלרמן רב 

קהילת שערי תשובה במודיעין עילית. 

ספורות  שעות 
של  נסיעתו  לפני 
שטרנבוך  הגר"מ 
הראב"ד   הגיע  לארה"ב 
משולם  רבי  הגאון  לגיסו 
לברך  סאלאוויצ'יק  דוד 
הנסיעה,  לפני  ולהתברך 
מיד לאחר הביקור  כאשר 

"כי  ובזמרה  בשירה  סאטמאר  ובחורי  אברכי  מאות  ליווהו 
מלאכיו יצווה לך לשמריך בכל דרכיך".

להלן התמליל משיחתם:
הגרמ"ד : מתי אתם חוזרים?

הראב"ד: ביום שני. יום לפני החתונה של נכדי.
הגרמ"ד התבונן וראה ציבור גדול שנכנס עם הראב"ד ושאל: 

מי הם הבחורים הללו?
בחורי  אנחנו  הרב,  פני  את  לקבל  באנו  הבחורים:  אחד 

ישיבות מסאטמאר
הראב"ד: עוף השמים יוליך את הקול ובעל כנפיים יגיד דבר

המצב  המצב.  על  אמריקה  את  תהפכו  משה,  ר'  הגרמ"ד: 
לפני  עד  העולם.  בכל  חיות  של  אש  תבעירו  נורא,  נורא, 
תקופה הציונים היו יותר בשקט. בשנים האחרונות הם רוצים 
לעקור את הכל, שלא יהיה תורה, זה לא פלא אצלי אם הם 

יגזרו מחר שגם לא לתת לנו למול עצמינו.
הראב"ד: סיפר לי יהודי אחד שהיה אצל ר' חיים עוזר בזמן 
דת  את  היטב  שמבאר  ספר  והביא  בפולין,  השחיטה  גזירת 
ישראל בעניין השחיטה, והגרח"ע זצ"ל ביקש ממנו לתרגם 
שכל  כדי  המדינות  בכל  ויפיצו  הלשונות  לכל  הספר  את 
חוץ  השיב  היהודי  השחיטה,  על  יגזרו  לא  העולם  מדינות 
מלשון הקודש שבארץ ישראל אין מקום לחשוש שיגזרו על 
השחיטה. הגרח"ע השיבו אני לא בטוח שבארץ ישראל לא 

יגזרו על השחיטה.
העולם.  את  תרעישו  העולם,  את  תהפכו  משה  ר'  הגרמ"ד: 
הם  מדוע  שם  ישיבות  הראשי  ועם  מלכיאל  ר'  עם  תדברו 
תאמרו  לא  בליקווד  שלכם  שבדרשה  מבקש  ואני  שותקים. 
רק פלפולי תורה. תאמרו להם גם שיש גזירת שמד, תשאלו 

אותם מדוע אתם שותקים? 
אחד,  ביאור  פירושים,  שני  לו  יש  ישראל,  שמע  הראב"ד: 
לשמוע, ועוד ביאור לקבל, הם צריכים לא רק לשמוע אלא 

גם לקבל.
מאוד,  מרה  בגלות  חיים  אנחנו  לשתוק.  אסור  הגרמ"ד: 

בגלות של יהודים.
כשנבוא  רק  עזרי",  יבוא  "מאין  בתהלים  בפסוק  הראב"ד: 
זמן  כל  אבל  עזרי,  יבוא  אז  "מאין",  הוא  שהמצב  להכרה 
שנסמוך על אחרים שיושיעו אותנו, הקב"ה לא יושיע אותנו.

הגרמ"ד: המצב נורא ואיום.
משיח  ביאת  לפני  שעות  ששלש  מבואר  בספרים  הראב"ד: 
יהיה יצר הרע חזק מאוד של כפירה ורק יחידים יינצלו, וזהו 

הושע נא שלש שעות. 
הגרמ"ד: המצב מר, אני מפחד לדבר מה יהיה לפני משיח. 
הנה אנוכי שולח לכם את אליהו הנביא פן אבוא והכתי את 
הארץ חרם. משמע שיהיה מצב ש"והכתי את הארץ חרם", 
אליהו  את  לנו  וישלח  עלינו  ירחם  הקב"ה  ליצלן,  רחמנא 

הנביא.
הראב"ד: אני לא יעכב אתכם

הגרמ"ד: צריך להפוך את העולם.
הראב"ד: אל תטרחו ללוות, תשארו כאן.

חדשה  גדולה  ישיבה  דקות,   72 רקד  מבעלזא  האדמו"ר 
ליסודות  הגיע  הירש  הגרמ"ה  סקלאר,  הגרא"י  בראשות 
ועד הישיבות  יו"ר  בן  ישראל בחתונת  גדולי  והשכין שלום, 

ותמליל שיחת הגר"מ שטרנבוך וגיסו הגרמ"ד
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מתי הסבב הבא?

״כך היו נקיי הדעת שבירושלים 
על  חותמין  היו  לא  עושין; 
מי  יודעין  כן  אם  אלא  השטר 
חותם עמהן, ולא היו יושבין בדין אלא אם כן 
יודעין מי יושב עמהן, ולא היו נכנסין בסעודה 

אלא אם כן יודעין מי מיסב עמהן". 
כפיים,  לך  שמוחה  היחיד  כשהפוליטיקאי 
הייתי  לו  זנדברג,  תמר  ח״כ  מרץ,  יו״ר  זה 
הייתי  הביטחון,  ושר  רוה״מ  של  במקומם 
האופוזיציה  סיעות  ודוברי  ראשי  כל  מודאג. 
תוקפים ומבקרים את ההתנהלות ואת התוצאה 
בסיסמה  להשתמש  אפשר  שוב  העלובה, 
מתאמתת  שוב  יכול״.  הליכוד  ״רק  השחוקה, 
האמרה הנדושה, ״אל תאיים במה שאינך יכול 

או רוצה לבצע״.
ב20 שעות הלחימה בעזה, האיומים שפוזרו 
דו״צ,  רשמיים,  מדוברים  ישראל,  מכיוון 
התבררו  עצמו,  ורוה״מ  קבינט  חברי  משרים, 
המדיני  הדרג  יכול,  לא  שצה״ל  לא  כחלולים. 
והוא  ייתכן  עמו,  סיבותיו  מעוניין.  לא  כרגע 
צודק וצדיק, ההרתעה נשחקת. ה״דברת״ היא 
היא לשם  הישראלית  ידועה, הפטפטת  מחלה 
ותהילה. על מילה שלא נאמרה לא מצטערים. 

אין ספק, הפסקת האש טובה לישראל-רבתי 
העסוקה וטרודה בצפון ובגבול הלבנון, ובפרט 
שבסביבה  והישובים  עזה  עוטף  ליישובי 
ויום  לילה  ששהו  נתיבות,  אופקים,  שדרות, 
במקלטים ובממ"דים. סיבוב המערכה הנוכחי 
יבוא,  באם  העתידי  ההסכם  את  קידם  לא 
לכשיבוא, הוא לא שינה את המציאות הכואבת 

והבוערת בשטח. 
רעבה  דלה,  ענייה,  ומסוגרת,  סגורה  עזה 
כולל  בחירות,  בכל  זאת,  למרות  וכועסת. 
דמוקרטיות למופת, ארגון החמאס שממרר את 
חיי התושבים ברצועה, ימשיך לקבל את אמון 
״קשה  ככה.  למה?  והמובטל.  הרעב  האזרח 
לישראל  התהומית  השנאה  השנאה״.  כשאול 
ההמונים.  את  המניע  ״הדלק״  הינה  וליהודים 
על  המסולף  האל  ובשם  בדת,  מתובל  כשזה 
הפתרון  ומוסתים,  נהנתנים  דת  כוהני  ידי 
רחוק מטווח השגה. קנאות דתית הינה קנאות 

חשוכה לא הגיונית.  
הוריד.  ולא  העלה  לא  הנוכחי  הסיבוב 
החיים נשארו קשים ודלים, ללא עבודה, ללא 
בעבודה.  מסודר  שכאילו  למי  גם  משכורות 
שעות  שלוש  יסוד,  במוצרי  תמידי  מחסור 
לשתיה,  ראויים  לא  מים  העזתי,  בקיץ  חשמל 
ההרוסות  התשתיות  את  להחריב  אפשר  אי 
ממילא ברצועת עזה. הכסף והאספקה מופנים 
ירי  ידי  על  שהופצצו  המוצבים  למלחמה. 
האימונים  ומחנות  הבונקרים  מדויק,  טנקים 
ישוקמו. המלט  האוויר  חיל  ידי  על  שהוחרבו 

והברזל יסופקו מישראל, התקציב מאיראן. זה 
הרצועה.  למובטלי  עבודה  קצת  יספק  אפילו 
של  הכבוד  לשיקום  נועד  מהרצועה,  הירי 
החמאס וארגון הג׳יהאד האיסלאמי, שבאירועי 
גדול.  נפגעים  הגדר, ״חטפו״ לאחרונה מספר 
הצגות  נספק  ומים,  מזון  אין  באם  בפארפזה, 

וזיקוקים לתושבי הרצועה. 
הפצמ"רים,  מירי  עזה  בעוטף  הישיר  הנזק 
מתגמד  יחסית.  קטן  המרגמות  ופגזי  רקטות 
המבעירים  מהעפיפונים  הנזק  לעומת 
מוחלט,  פתרון  בשמיים,  לנסוק  שממשיכים 
ממשיכים  העפיפונים  ההסכם,  לאחר  גם  אין. 
לבעור.  והשריפות  העוטף  בשמי  לשייט 
שדות  של  דונם  אלף   250 האמיתי.   הנזק  זה 
באש.  עלו  עצים,  חורשות  מטעים,  זרועים, 
לפריצות  מתייחס  לא  גם  החדש  ההסכם 
לאש  או  הגדר,  לעבר  המתוזמנות  ההמונים 
ידי  על  מהרצועה  שנשלחים  החבלה  ומטעני 
הסיכומים  את  משחזר  ההסכם  העפיפונים. 
ללא  איתן,  צוק  מבצע  בעקבות   2014 מקיץ 
בניית  הקרב.  בשדה  להתפתחויות  התייחסות 
המכשול התת קרקעי, המכשול הימי, הפצצת 
היכולת  את  שמעקרים  הסיטונאית,  המנהרות 
החמאסית לתקוף את ישראל, ומאידך אירועי 
הגדר שעוד לפני שיאן ועפיפוני האש והנפץ, 

כלי הנשק החדש של החמאס. 
בשבוע הקרוב ב6 ליוני חל ״יום הנכסה״, יום 
מאיים  הימים. החמאס  למלחמת ששת  השנה 
בצעדת המיליון שתפרוץ את הגדר ואת סגירות 
מתוגברים,  בכוחות  נערך  צה״ל  הרצועה. 
צברו,  הביטחון  וכוחות  שצה״ל  הניסיון 
יעזרו. השאלה,  באירועי השבועות האחרונים 
בכמה נפגעים יגמר הסיפור. כמות מטורפת של 
נפגעים לא עוזרת להסברה הישראלית בעולם. 
א"כ, סוף סוף העולם מתחיל להבין אותנו ומי 
הם שכנינו. אירועי הטרור האסלאמי באירופה, 
מסבירים לאירופאים על השד האסלאמי, יותר 

מכל תמונה וסרט מהמזרח התיכון.
סיבוב הירי הרקטי האחרון, גרר גינויים מכל 
ומדינות  רוסיה  כולל  החופשי,  העולם  קצוות 
ירי  מלא  בפה  שגינו  לשעבר,  אירופה  מזרח 
אירופה  מארצות  כולל  ישראלים,  אזרחים  על 
על  ירי  שגינתה  צרפת  למעט  חלקיה.  כל  על 
הנפגעים.  האזרחים  מי  ציון  ללא  אזרחים, 
את  תקיפה  בלשון  גינו  כולו  העולם  בבירות 
השמאלנים  התקשורת  אמצעי  גם  החמאס. 
הדיווחים  הפעם  ישראל,  את  צולבים  שבד״כ 
אזרחים  לכיוון  הירי  את  ותקפו  אמינים  היו 
העקבית  האמריקאית  התמיכה  ישראלים. 
לישראל  ביחס  אותותיה  את  נותנת  בישראל, 

מצד ממשלות רבות. 
האש  להפסקת  הסכימה  ישראל  מדוע 

החמאס  ידי  על  בלעדית  והתבקשה  שבוקשה 
והג’יהאד?

״מבינים״  בישראל  ברורה.  התשובה 
חוטף,  שהוא  המכות  הישג!  חייב  שהחמאס 
על ידי החרבת מנהרות התקיפה, המשך בניית 
מופסקים  שלא  והימי  קרקעי  התת  המכשול 
האחרונים,   האלימות  בימי  גם  אחד,  ליום  ולו 
היכולות  את  ובפועל  למעשה  שמסכלים 
ההתקפיות מעזה לכיוון ישראל, גרמו לתסכול 

נורא ברצועה. 
ושגרירויות  האמריקאית  השגרירות  פתיחת 
לעובדה!  הפכו  שכבר  בירושלים  נוספות 
לבודד  הנואל  מהניסיון  הקרקע  את  שומטים 
את ישראל, ולהפוך אותה למדינת אפרטהייד, 
הרוסית  התגובה  העמים.  בין  מצורעת 
שמחייבת את פינוי הכוחות האיראנים מאדמת 
סוריה, והאפשרות לשליטה ישראלית מוחלטת 
מלמדת,  סובייטית  בחסות  סוריה,  בשמי 
של  הפעולה  וחופש  הבינלאומי  שמעמדה 
ישראל משתפר ולא יורד. בעזה מאידך, העתיד 

הקרוב והרחוק, נראה רק יותר גרוע.
אירועי הגדר, למעלה ממאה ועשרים הרוגים, 
שיצטרכו  פצועים  מאתיים  מאלף  למעלה 
שיקום, ״הוכלו״ על ידי העולם, ישראל יצאה 
מנצחת בגדול. התסכול עצום ונורא, משפחות 
ההרוגים ובעיקר משפחות הפצועים מתסיסים 
חייבים  היו  החמאס  הנפיצה,  האווירה  את 
את  ולהאדיר,  לשלהב  לשמר,  בכדי  הישג, 
רוחות הקרב. בדיעבד ישראל סיפקה להם את 

״המעט״ ההכרחי מבחינתה.  
הקיפה  מסיבית,  הייתה  בישראל  הביקורת 
מחברי  כולל  והפרשנים,  הדרגים  כל  את 
אמת״.  ב״זמן  בדיונים  שותפו  שלא  הקבינט 
לפרסם  הזדרזו  בצה״ל  הישירה,  התוצאה 
מיפוי של תוצאות ההפצצות הישראליות. לא 
הפעם  אימונים.  ומחנות  ריקים  מוצבים  סתם 
תחמושת,  מחסני  רקטות,  מחסני  הופצצו, 
ומוצבים פעילים. האמת, הכל בר חלוף/תיקון, 
ובר השגה מחדש ע״י ובחסות איראנית. בעליל 
מרכזים,  מבנים  שלטון,  סמלי  הופצצו  לא 
החמאסי  בשלטון  ופוגע  שמערער  דבר  כל 
לא  החמאס  גם  פוגע.  לא  אך  כואב,  ברצועה. 
הכותרת  שברשותו.  טווח!  ארוכי  טילים  ירה 
המתאימה, ״קרבות, אך במסגרת הבנות״. לא 

שברו את הכלים.  
הג׳יהאד והחמאס שחררו עוד קודם סרטים, 
שמראים כיצד הם יורים חופשי ובגלוי לכיוון 
או  שיורים  בשמיים,  מלטי״ם  אין  ישראל, 
היורים מעזה. כל צד מנסה  ירי לכיוון  מכווני 
מסוגל.  הוא  ולמה  לו  שיש  במה  להתגאות, 
מראש.  וידועה  ברורה  הסופית  התוצאה 

השאלה הפתוחה, מתי הסבב הבא?

"

 הסיבוב הנוכחי של עימות ברצועת עזה לא העלה ולא הוריד, ישראל לא רשמה 
הישג של ממש וחמאס נאחז בסרטוני תדמית·השאלה המהותית: מתי יתחיל 

הסבב הבא?

עו"ד יצחק שינפלד 



הביקורת 
בישראל הייתה 
מסיבית, הקיפה 
את כל הדרגים 
והפרשנים, כולל 
מחברי הקבינט 
שלא שותפו 
בדיונים ב״זמן 
אמת״. התוצאה 
הישירה, 
בצה״ל הזדרזו 
לפרסם מיפוי 
של תוצאות 
ההפצצות 
הישראליות. לא 
סתם מוצבים 
ריקים ומחנות 
אימונים.
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בשבוע האחרון נדמה היה שאנחנו 
בתחילתה של מערכה נוספת ברצועת 
עזה. החמאס והג'יהאד האסלאמי 
שנכשלו במנהרות, נכשלו בהבאת 
המונים אל הגדר על מנת לפרוץ אותה, נכשלו 
בעוד כמה דברים שהשתיקה יפה להם, החליטו 
לירות רקטות ופצצות מרגמה לעבר יישובי 

עוטף עזה.  
זה הזכיר לכולנו מה היה בימי מבצע צוק 
איתן, כשמאות רקטות משוגרות לעבר ישראל 
ביום אחד וללא הרף, כמובן שאל לנו לסמוך 
על העולם שיגנה או יפעל כדי שירי כזה ייפסק. 
ארצות הברית הגישה בקשה למועצת הביטחון 
של האו"ם כדי שזו תתכנס לגנות את הירי 
לעבר ישראל, אך מועצת הביטחון של האו"ם 
היא אחת ממוקדי הצביעות הגדולים ביותר 

שיש בכל הנוגע למעמדה של ישראל. 
אותה מועצת ביטחון של האו"ם, שבכל 
היא  ישראל  אזרחי  על  מגן  שצה"ל  פעם 
מתכנסת, אותה מועצת ביטחון של האו"ם 
שמתעלמת ממאות אלפי האזרחים בסוריה 
שנטבחו ונרצחו על ידי דיקטטור אכזר שם, 
היא אותה מועצת ביטחון שרגישה רגישות 
יתר, רגישות של צביעות, כלפי כל מה שנוגע 

לישראל. 
צריך רק לזכור, אנחנו יצאנו מרצועת עזה 
לפני למעלה מעשור, אבל מאז ועד היום 
מנהלים את רצועת עזה חיות אדם שאין להם 
שום מטרה אחת זולת להשמיד את מדינת 

ישראל ושנאת ישראל. 
יש לקוות שאנחנו לא בפתחה של מערכה 
צבאית נוספת ברצועת עזה, לא בגלל שזה 
לא יצליח )זה יצליח בעזרת השם ובגדול( 
אלא דווקא בגלל שאנחנו צריכים קצת שקט, 
מערכה שתכניס שוב את רוב אזרחי ישראל 
לחדרים הממוגנים ולמקלטים, וגם תסכן את 
חייהם של אלפי חיילי צה"ל וגם יהיו אזרחים 

שנתונים לסכנה. 
אבל, אם בכל זאת צה"ל ייכנס למערכה 
נוספת ברצועת עזה, יש להפיק לקחים ממבצע 
צוק איתן, מצופה מהשרים ומחברי הקבינט 
שקיבלו בונקר תת קרקעי בירושלים לדיונים, 
להיות הפעם יותר אחראים, לא לומר את מה 
שלא צריך, לא לחפש להתראיין בכל מצלמה 
או מיקרופון, וכמובן שאם יש ביניהם חילוקי 
דעות בקבינט להשתדל מאוד שזה לא יצא 

החוצה, למענם, למענינו, למען כולנו. 

מה שתחליטו, רק באחדות 

הימים הם ימי טרום הבחירות לרשויות 
המקומיות, ברוב המקומות בארץ נראה על 
קרי  ונציגיו,  כרגע שהציבור החרדי  פניו 
מפלגות ש"ס, אגודת ישראל ודגל התורה, 
שהם הריכוז המרכזי של כלל הציבור החרדי, 
ילכו באחדות ובשיתוף פעולה שיהיה לטובת 
כלל הציבור החרדי באשר הוא, זה מבורך 
ונחוץ נוכח האתגרים החשובים העומדים 

בפנינו כציבור חרדי. 
אמרתי ברוב הערים ולא כל, כי אם יש משהו 
שמדאיג היום יותר מכל זוהי ירושלים. לא 
מזמן פורסם מחקר סטטיסטי שמעל 40% 
מתושביה של ירושלים הינם חרדים, אם זה 
הנתון אל לנו למשוך כל אחד לכיוון אחר, בין 
אם ההחלטה תהיה שיוסי דייטש יתמודד או 
שיצחק פינדרוס יעשה זאת, ובין אם ההחלטה 
תהיה שמשה ליאון יקבל את תמיכת הציבור 
החרדי )ולהערכתי זה מה שיקרה לבסוף, 
תרשמו: משה ליאון ראש העיר הבא של 
זו רק דעתי(, עלינו ללכת  ירושלים, אבל 

באחדות מלאה. 
רק באחדות הציבור החרדי יביא הישגים, 
ובירושלים האחדות הזו נחוצה כי זה קריטי 
עבור דור ההמשך, ירושלים צריכה להמשיך 
לבנות ולהיבנות, ועל נציגי הציבור שלנו 
מוטלת בראש ובראשונה המשימה לדאוג 
לכך שזוגות צעירים שנולדו וגדלו בירושלים 

ימשיכו להתגורר שם אחרי חתונתם. 
דבר זה מצריך בניה ייעודית עבור המגזר 
החרדי, מוסדות חינוך נוספים, וכמובן תעסוקה 
ייעודית עבור הציבור החרדי. אם כלל הנציגים 
בירושלים ובכלל יגלו אחריות ויתגברו על 
כל שיקול של אגו וכבוד זה יהיה אפשרי, זה 

מבורך בכל פרמטר שרק נבחן זאת. 
די להסתכל על שיתוף הפעולה הפורה שהיה 
למפלגות החרדיות בכנסת ובממשלה הנוכחית 
כדי לראות איזה הישגים מדהימים בכל תחום 
הם הצליחו להביא בזכות האחדות הזו ושיתוף 
הפעולה. אנחנו אמנם ממתינים לראות שחוק 
הגיוס יעבור, אבל רוב הדרישות של המפלגות 
החרדיות נענו בזכות השיתוף פעולה והתיאום 
בינן לבין עצמן, מאחל להם שהשכל הישר 
יגבר וטובת הציבור וטובתו בלבד הן אלו 

שיכריעו את הכף לטובת האחדות. 
בהצלחה ושבת שלום. 

די לפטפטת
אם חלילה ניקלע למערכה צבאית נוספת בדרום, יש 

לקוות שבקבינט יפיקו לקחים וישמרו את חילוקי הדעות 
בבונקר • וגם: הבחירות המקומיות מתקרבות ועלינו 

להקפיד בכל מחיר על ריצה מאוחדת של המגזר החרדי, 
בפרט בערים מעורבות

אותה מועצת ביטחון של האו"ם, שבכל פעם שצה"ל מגן 
על אזרחי ישראל היא מתכנסת, אותה מועצת ביטחון 

של האו"ם שמתעלמת ממאות אלפי האזרחים בסוריה 
שנטבחו ונרצחו על ידי דיקטטור אכזר שם, היא אותה 

מועצת ביטחון שרגישה רגישות יתר, רגישות של צביעות, 
כלפי כל מה שנוגע לישראל

"



חכם מה הוא אומר / דוד חכם

כזה דבר עוד לא ראיתם
מעל 100 סוגים של מנות.
יריד נפתח במסעדת מטעמי שלמה
רח' הרב שך 3 בני-ברק )מול ביה"כ איצקוביץ(
בכל יום שישי משעה 8 בבוקר.

ירידאוכל מוכן

מבצע
שניצל חם 

במקום

₪
רק 10 

להזמנות 052-809-8880

לכבוד
שבת
קודש

תפריט עשיר להזמנות 
בשרים

 צלי בקר ברוטב 

פטריות/פלפלת
 טשולט בשר

 אנטריקוט ברוטב

חרדל שום ודבש

עוף
 פרגיות צלויות ברוטב 

בקר/רימונים/מזרחי
 חזה עוף על הגריל 

בחרדל/צ'ילי מתוק/מזרחי
 עוף שלם בגריל

 כרעיים חמוץ מתוק 

פירות יבשים
 שניצל רגיל

 רצועות חזה 

 עוף מוקפץ סיני

דגים
 בקלה

 נסיכת הנילוס

 קציצות

 סלמון ירקות 

שורש/עגבניות
טריאקי/עשבי טיבול

תוספות
 אורז 

לבן/אדום/צהוב/עם ירקות
 שעועית ירוקה/ברוטב 

עגבניות
 תפו"א בצ'ילי/עם בצל

 אפונה וגזר

ועוד מבחר תבשילים עצום...

יריד אוכל מוכן 
לכבוד שבת קודש בימי שישי

ניתן לערוך במקום בריתות/כנסים/מסיבות/
הפרשת חלה - בימי שישי ומוצ”ש עד 60 איש

מבצע מטורף 
כל סוגי הסיגרים 

והפסטלים 

רק 2.5ש”ח 
ל-100 ג’

כבד קצוץ 
לשבוע בלבד!

ש"ח 
בלבד
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ברוך הבא רומן אברמוביץ'

שבוע  ואין  היום  סדר  על  שוב  הבטחוני  העניין 
ריטואל  עם  יחד  בו.  לעסוק  שנצטרך  בלא  חולף 
את  גם  יש  ובצפון,  בדרום  השגרתי  המתיחות 
ריטואל קולות הקוראים להגיע לפתרון מדיני. "אין פתרון 
שרק  הוא,  שלהם  והמסר  אומרים.  הם  לטרור",  צבאי 
 – אחרות  במילים  או  האפשרית,  היא  המדינית  החלופה 

הסכם שלום. המסר שלהם הוא שקרי.
למתים  כולם.  את  להרוג   - לטרור  מוחלט  פתרון  יש 
פתרון  אבל,  לרצוח.  יכולים  ואינם  לאומיות  שאיפות  אין 
לעצמנו.  הצבנו  שאנחנו  מוסרי  בסטנדרט  עומד  איננו  זה 
נמנעים  יש פתרון שאנו  זה לא "אין פתרון", אלא  לאמור, 
ממנו. אנו נוקטים בשימוש בכוח צבאי באופן מרוסן בגלל 
שיקולי מוסר, וממילא גם התוצאות חלקיות. אך זו בחירה, 
על  רק  הוא  כעת  והדיון  יותר.  חריפה  ברירה  מהיעדר  ולא 
מוסרי  הוא  הוא  נוסף  שכוח  חושב  אני  אישית,  מינונים. 

בהחלט )גם אם עדיין לא יעיל באופן מוחלט(.
אבל, ההפוך הוא דווקא נכון - אין "פתרון מדיני" לטרור. 
שזו בעצם השאיפה או ההבטחה הפוזיטיבית השקרית של 
אנשי סיסמת "אין פתרון צבאי". הרי גם אם נניח את נשקנו, 
גם אם ניסוג מכל מקום, גם אם נאפשר שיבה לניניהם של 
הפליטים, עדיין לא יהיה זה פתרון שיביא לשקט ושלווה. 
עדיין תהיה התנגדות לקיומנו, עדיין יהיו פעולות אלימות, 
לזכותנו  התכחשות  תהיה  ועדיין  הסתה,  תהיה  עדיין 
הלאומית. ושלא לדבר על כך שאנו רחוקים מן האפשרות 

ליישם אפילו חצי מן ה"פתרון" הזה.
אם  גם  המופרך,  הקיצון  אל  נלך  אם  גם  כך,  זאת  נאמר 
לשלוט  ימשיכו  והחרב  הטרור  עדיין  מוסלמים,  היינו 
מתנהגים  הם  ככה  שלנו,  השכנים  הם  אלה  הזו.  בשכונה 
בינם לבין עצמם, בתוך משפחתם, בתוך דתם, ואין להניח 
שכלפינו הם יתייחסו אחרת. בכל מקום בעולם בו יש ממשק 
סכסוכים  היא  תמיד  אחריתו  מוסלמים,  ללא  מוסלמים  בין 

ואלימות. הפתרון המוחלט במסלול המדיני, יהיה רק הגירה 
שלנו מכאן, ואתם כבר יודעים איך התייחסו אלינו במדינות 

אחרות. כך שזה לא פתרון.
אנו בסיטואציה בה איננו מעוניינים בפתרונות מוחלטים, 
אלא רק פתרונות על הרצף. ואין לנו אלא ללמוד מן הניסיון 
- ככל שזזנו על הסקאלה כלפי ה"מדיני", כך מצבנו הדרדר, 
היו יותר פיגועים, יותר הרוגים ויותר קורבנות. ככל שזזנו 
)גם  דרמטית  קטן  ההרוגים  מספר  פחת,  הטרור  כך  ימינה, 
)כן,  התחזק  בעולם  מעמדנו  וגם  לחלוטין(,  נעלם  לא  אם 
היום אנחנו בשיא מדיני שלא היה כמוהו מעולם, לתשומת 

לבכם(.
פתרונות  המבטיחים  באנשים  להיזהר  אלא  לנו  אין 
הוכיחו  שכבר  הסקאלה  על  פתרונות  ולהעדיף  מוחלטים, 
עצמם בעבר כיעילים. גם אם לא יעילים לחלוטין. ובעולם 
של בחירה בין חלופות גרועות, זה המצב העדיף מבחינתנו. 

פשוט, כי זו האלטרנטיבה הגרועה פחות.
שלום,  להסכמי  הגענו  עמן  ערב  מדינות  אל  נביט  ואם 
את  הקטינו  בהחלט  אך  ממש  של  ידידותיים  אינם  שאמנם 
רגיעה,  על  כדי לשמור  הנדרשים  ואת המשאבים  הנפגעים 
ניכר כי אל החלופה המדינית הן הגיעו לא בגלל עקרונות 
שלום נעלים, אלא פשוט כי ראו שבחרב לא צלחה דרכם. 
זהו שלום של הרתעה, שלום המבוסס על כוח הזרוע, ובאם 
לא יהיה לנו כוח צבאי גדול מהם, השלום לא יחזיק. זה לא 

באמת שלום, זה היעדר מלחמה בשל הרתעה.
אנואר סאדאת, מנהיג מצרים בימי מלחמת יום הכיפורים, 
הגיע למסקנה כי הוא מעוניין בשלום רק אחרי שמיצה את 
רוסי,  וגיבוי  עצום  כוחות  ריכוז  למרות  המלחמה.  דרכי 
בסוף  הישראלי,  בצד  המוכנות  ואי  ההפתעה  ולמרות 
מכותרת,  שלימה  ארמיה  עם  עצמו  מצא  הוא  המלחמה 
קילומטרים מקהיר.  ואחד  ישראליים במרחק מאה  וטנקים 
דווקא  הבין שהרווח טמון  הוא  אז, מתהומות ההפסד,  רק 

באי הלחימה וחתם על הסכם שלום.
מאחורי  מגעים  ניהל  תמיד  אשר  ירדן  מלך  חוסיין  גם 
טמון  הקל  שהניצחון  שחשב  ברגע  ישראל,  עם  הקלעים 
בהישג ידו מיד הצטרף לכוחות ערב במלחמת ששת הימים, 
והתכוון לכבוש נתחים מהמדינה הציונית. משהובס והפסיד 

את יהודה ושומרון, חזר לדרך השלום וההידברות.
של  מצב  למנוע  היחידה  הדרך  דיקטטורות,  מול  אל 
את  לנו  שהביא  מה  זה  הרתעה.  באמצעות  זה  מלחמה, 
הסכמי השלום היציבים, וכאשר איבדנו את ההרתעה הבאנו 
עלינו את הטרור. כך ש"פתרון מדיני" בהחלט יתכן, אך הוא 
חכם   אין  ואפקטיבי.  חזק  צבאי  פתרון  על  ומבוסס  מותנה 
יביא  רק הפתרון הצבאי  כי  והניסיון מלמד  הניסיון,  כבעל 

לביטחון וגם יביא לשלום.

 הפערים החברתיים גדלים, וזה 
מצוין !

השבוע עלה לישראל רומן אברמוביץ, יהודי עשיר מאד 
שעל פי מגזין "פורבס" הונו נאמד ב-9.1 מליארד דולרים. 
זאת  מעקבות  שמעבירים  עשירים  יהודים  של  ארצה  עליה 
זו בשורה  לא(  )וגם אם  לישראל  חלק מהפעילות העסקית 
הפערים  נוספת–  תוצאה  ישנה  אך  הישראלית,  לכלכלה 
בין עשירים לעניים גדלים, אי השוויון גדל. מסקנה: צריך 

למנוע עליה של עשירים ארצה.
כן, יש לא מעטים שמאמינים בשטות הזו.

לכך  המטיפים  ואנשים,  "חברתיים"  ארגונים  יש 
שהפערים החברתיים הם הבעיה הגדולה ביותר. לא העוני, 
בהשתת  דוגלים  הם  פערים,  לצמצם  וכדי  הפערים.  אלא 
את  להעשיר  משכוונתם  יותר  העשירים.  על  כבד  מיסוי 

לעומת קבלת פנים צוננת לאוליגרך שהפך לאיש העשיר בישראל, דוד רוזנטל 
סבור שתרומתו למשק תהיה מבורכת וכי 'הפערים החברתיים' בישראל הם בכלל 
מקור לגאווה · וגם: הפתרון היחיד היעיל להפסקת הטרור הפלסטיני, שאף אחד 

לא מעלה על קצה דעתו

כן, כתוצאה מהשוק החופשי והתפיסה הקפיטליסטית, היום גם לעשירון התחתון 
בישראל יש דירה עם שירותים ומקלחת בתוך הדירה, עם בוילר למים חמים, עם תנור 

בישול בדירה, עם מקרר, עם מוצרי בידור, ועם מרכול במרחק הליכה אשר בו יש 
מבחר עצום של מוצרי מזון.

"
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החלשים, כוונתם היא לרסן את ההתעשרות של החזקים. "לא 
יתכן שלמעט אנשים יהיה כל כך הרבה כסף", זה משפט נפוץ 
היא  ופוגעת.  מזיקה  מוטעית,  שגויה,  זו  תפיסה  בסביבתם. 
מביאה לכך שהעניים יהיו עניים יותר, העיקר שהעשירים יהיו 

עשירים הרבה פחות.
פערים חברתיים אינם בעיה, עוני הוא בעיה. ואם את העוני 
אפשר לצמצם ואף להעלים באמצעות הגדלת הפערים – יחי 
להם.  אין  שבאמת  אלה  אמיתי,  בעוני  היא  הבעיה  הפערים. 
יהיה  ילדים  שליותר  לכך  העוני,  לצמצום  להביא  אפשר  אם 
יותר, ליותר אנשים אוכל טוב ומגורים איכותיים  חינוך טוב 
הרי  נוספת,  יאכטה  לרכוש  יוכלו  העשירים  בבד  ובד  יותר, 

שהיאכטה היא ברכה לכולם.

הפסיקו לדבר על פערים, אין להם משמעות וגם אין בהם 
בעיה, דברו רק על עוני ועל הדרכים לצמצומו.

כלל  של  מצבה  את  לשפר  כדי  לעשות  אפשר  מה 
האוכלוסייה ולהמעיט את העוני? יש לכך כלי יעיל אחד: שוק 
חופשי. זהו הכלי שהוכיח עצמו בכל מקום בו נוסה. כל מקום 
)כן,  יותר, רמת החיים של התושבים גדלה  בו הסחר חופשי 

וגם הפערים(.
ב-1991,  ובהודו   1979 בשנת  בסין  שקרה  מה  בדיוק  זה 
פתאום  יכלו  אנשים  והמכסים,  הסחר  חסמי  שהוסרו  ברגע 

המכסים  הוסרו  כאשר  בישראל,  גם  יותר.  לעצמם  להרשות 
הגבוהים על מוצרי טקסטיל, פתאום כל אחד היה יכול לרכוש 
לעצמו חולצות טובות יותר וזולות יותר. וכך גם כאשר נפתח 
יכולים  אנשים  נפתח,  השוק  כאשר  החשמל.  מכשירי  שוק 

למכור יותר סחורות, ולרכוש יותר בזול.
הקפיטליסטית,  והתפיסה  החופשי  מהשוק  כתוצאה  כן, 
שירותים  עם  דירה  יש  בישראל  התחתון  לעשירון  גם  היום 
ומקלחת בתוך הדירה, עם בוילר למים חמים, עם תנור בישול 
במרחק  מרכול  ועם  בידור,  מוצרי  עם  מקרר,  עם  בדירה, 
תנאי  אלה  מזון.  מוצרי  של  עצום  מבחר  יש  בו  אשר  הליכה 
חיים שלא היו למאיון העליון אך לפני מאה שנה. היום אפילו 
העניים ביותר אינם כובסים ביד, בשעה שלפני כשישים שנה 
כובסת  להעסיק  לעצמם  להרשות  יכלו  אמידים  אנשים  רק 

שתעשה זאת עבורם.
מבחר המזון המצוי בהישג יד, לא היה בהישג ידם אפילו 
של מלכים במאה ה-17. המלח, שמחירו הוא שקלים ספורים, 
היה יקר המציאות במדינות רבות באירופה )החיילים הרומיים 
קיבלו את שכרם במלח, וזה מקור המילה האנגלית למשכורת 
בזהב.  שנשקלו  התבלינים  שאר  על  לדבר  שלא   ,)salary  –
מיומנות  שזו  בשעה  לקרוא,  יודע  ביותר  העני  גם  היום, 
מאות  כשלוש  לפני  אך  באירופה  האצולה  בידי  רק  שהייתה 
שנים. כל זה תוצאה של השווקים החופשיים, אשר מעודדים 

את האנשים לייצר יותר, ולסחור יותר.
למה זה עובד? בשוק החופשי הדרך היחידה להתעשר היא 
כיכרות  מוכר  האופה  אנשים.  שיותר  כמה  עבור  ערך  לייצר 
ירכשו  אנשים  שיותר  ככל  רבים.  אנשים  משרת  ובכך  לחם, 
היה  לא  אילו  יותר.  יתעשר  כך  של,  השירות  או  המוצר  את 
משרת את צרכיהם, לא היו רוכשים ממנו. זה המנגנון הנאור 
ביותר להתעשרות. אם בעבר עושר היה תוצר של ניצול או של 
אדנות, היום כדי להתעשר צריך פשוט לעזור לאנשים ולייצר 

ערך עבורם. זה לא רק יעיל יותר, זה גם מוסרי יותר.
וכן, בשוק החופשי נוצרים פערים בין האנשים, אך מדובר 

בפערים בין עשירים לבין עשירים הרבה יותר.
הנמצא  עשיר  אדם  הוא  מליארדרים,  בין  החי  מליונר 
פי  זה  )מליארד  גדולים  פערים  עם  אך  עשירה,  בחברה 
כי  יתקשו לומר  קיצוני הסוציאליסטים  גם  1000! ממיליון(. 
מדובר ב"בעיה חברתית" שצריך לתקן, אך למעשה זו בדיוק 
המציאות בה אנו חיים היום. רמת החיים של העניים ביותר 
אצלנו היא ברמה של המאיון העליון אך לפני מאה שנים. ואת 

המגמה הזו אנו צריכים לא רק להמשיך, אלא להעצים.
עשירים  יהודים  ועוד  אברמוביץ  רומן  של  עלייתו  וכן, 
ויועיל  לחברה,  יועיל  לכלכלה,  יועיל  זה  לכולנו,  ברכה  זו 
לצמצום העוני האמיתי.  זה גם יגדיל את ההזדמנויות לכולם, 

ויגדיל את הפערים החברתיים, וזה מצוין.

duzir1@gmail.com :דוד רוזנטל / הכותב הוא אסטרטג, יועץ תקשורת ופובלציסט העוסק בנושאי כלכלה וחברה. לשאלות והערות

מה אפשר לעשות 
כדי לשפר את 
מצבה של כלל 
האוכלוסייה 
ולהמעיט את 
העוני? יש לכך כלי 
יעיל אחד: שוק 
חופשי. זהו הכלי 
שהוכיח עצמו 
בכל מקום בו 
נוסה. כל מקום בו 
הסחר חופשי יותר, 
רמת החיים של 
התושבים גדלה

"

רומן אברמוביץ בביקור במרכז חב"ד בקראון הייטס. צילום: אתר חב"ד שטורעם נט
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